
 
 
 
Kuulemistilaisuus  MUISTIO 
Väliojan koululla 
To 3.11.2022 klo 18.30 – 20.45 
Paikalla oli n. 60 osallistujaa 
 
 

1. Kaupunginhallituksen puheenjohtaja Jari Nahkanen avasi kuulemistilaisuuden. 
 
2. Kaupunginjohtaja Juha Uusivirta kertoi kuulemistilaisuuden tarkoitusta ja siihen johtavista 

yleisistä asioista. Tilanteeseen ovat johtaneet kaupungin taloudellinen tilanne, väestön 
väheneminen, oppilaiden väheneminen ja mm. kiinteistöjen sisäilmaongelmat. Yksi keskeinen 
tekijä huonossa taloustilanteessa on ollut sosiaali- ja terveysmenojen kasvu 3 – 8 % vuosittain. 
Kahden kyläkoulun lakkauttaminen on huomioitu kaupungin arviointimenettelyn 
toimenpiteissä, joka on kaupunginvaltuuston hyväksymä asiakirja. 
Varsinaisen työn ja arvioinnin koulujen lakkauttamisista ja esityksen on tehnyt nimetty 
ennakkovaikutustenarviointi- eli EVA-työryhmä. Esitys menee sivistyslautakunnan esityksestä 
kaupunginhallituksen kautta kaupunginvaltuuston päätettäväksi joulukuussa. 
 
 

3. Sivistysjohtaja Merja Eilola kertoi ennakkovaikutustenarviointi työryhmän kokoonpanosta, 
työskentelystä ja arviointiin vaikuttavista tekijöistä. Koulujen lakkauttamisesitykseen 
johtavassa arviointityössä on otettu huomioon mm. koulujen oppilasmäärät, talous, koulujen 
kunto ja sijainti, koulukuljetukset sekä lapsivaikutusten arviointi. 
Lapsivaikutusten arvioinnissa käytettiin apuna kyselyä oppilaille ja vanhemmille, johon he 
saivat vastata yhdessä. Työryhmän lopputuloksena on esitys, jossa Väliojan koulua esitetään 
lakkautettavaksi 1.8.2023 ja Tiiton koulua 1.8.2925, kun uusi K.J. Ståhlbergin koulu otetaan 
käyttöön. Väliojan koulu valikoitui ensimmäiseksi lakkautettavaksi kouluksi, koska Väliojalla on 
oppilaita kaikkein vähiten ja ne mahtuvat ilman lisäkustannuksia nykyisiin K.J.Ståhlbergin 
koulun väistötiloihin. Minkään muun koulun oppilaat eivät mahdu ilman lisäkustannuksia 
K.J.Ståhlbergin väistötiloihin. 

 
4. Tekninen johtaja Jouni Laajala esitteli koulujen kuntotutkimusraportteja keskittyen Väliojan 

koulun kuntotutkimukseen. Alkuperäinen koulurakennus on rakennettu vuonna 1954. 
Rakennusta on laajennettu vuonna 1996. Rakennusteknisesti koulu on hyvässä kunnossa. 
Korjauksen tarvetta on lähinnä talotekniikan puolella. Suurin kuluerä korjauksissa on 
talotekniikan korjaukset n. 350.000 euroa ja kokonaiskorjaus summa n. 530.000 euroa. 
Lämmitysjärjestelmän muuttaminen öljylämmityksestä muuhun lämmitysmuotoon on suurin 
kuluerä ja myös ilmanvaihtojärjestelmä on toinen suuri tekijä. Vanhalla puolella ei ole 
ilmanvaihtoa lainkaan. 
Kuntotutkimukset on tehty ja niiden korjausesitykset tehty yksittäisinä kohteina, eikä niitä ole 
millään lailla laitettu mihinkään järjestykseen raporteissa. 



 
5. Keskustelu ja  vastaukset: 

Oppilas Iiris esitti koululaisten laatimia kysymyksiä mm. mihin kouluun oppilaat menevät, jos 
Väliojan koulu lakkautetaan, mitä koululle tapahtuu, pääseekö kaikki saman luokan oppilaat 
samaan luokkaan uudessa koulussa, miten koulukuljetukset järjestetään  sivistysjohtaja 
antoi vastauksen, että oppilaat menevät K.J.Ståhlbergin koulun väistötiloihin, uudessa 
koulussa ei ole yhdistelmäluokkia, mutta kaikki saman luokka-asteen oppilaat pääsevät 
samaan luokkaan. Väliojan koulu yritetään myydä. Koulukuljetukset järjestetään, tällä hetkellä 
Väliojan oppilaista on 50 % kuljetuksessa ja talvisaikaan 80 % on kuljetuksessa. 
 
- voiko valita missä on lähikoulu, kun Kumisevan koulu lakkautettiin, niin silloin sai valita 
meneekö Väliojalle vai keskustan koululle, pitää olla tasapuolinen aikaisemman päätöksen 
kanssa 
- miksi nyt rakennetaan 3.sarjainen koulu, kun voitaisiin rakentaa 2.sarjainen, onko 
suunniteltu jo ennakkoon, että voi lakkauttaa kaikki kyläkoulut 
- tietääkö kukaan hintalappua mikä 3.sarjaiselle koululle tulee 
- aikaisemmin, kun on lakkautettu kaksi kyläkoulua, niin kustannukset oppilasta kohden ovat 
vain kasvaneet 
-esim. ruokailuun menee enemmän kustannuksia /oppilas vaikka kouluja on lakkautettu 
aikaisemmassa päätöksessä on jäänyt valinnan mahdollisuus meneekö oppilaat Väliojan 
koululle vai K.J.Ståhlbergin koululle, nyt tilanne on erilainen ei ole valinnan mahdollisuutta 
 muutama vuosi sitten talouden tasapainottamisohjelmassa suunniteltiin 2 sarjaista koulua 
ja nyt valtuustokäsittelyssä hankesuunnitelma on muuttunut tilojen puolesta 3 sarjaiseksi, 
joka mahdollistaa sen, että tulevaisuudessa se voi olla vaikka yhtenäiskoulu, siellä voi olla 
esikoululaisia tai voi olla muuta erilaista opetusta 
 inflaatio on vaikuttanut hintojen nousuun 
koulujen kustannuksista 70 % on palkkakustannuksia  
 erityisentuen päätöksellä olevien lasten määrä on kasvanut, ratkaisut tehdään lapsen 
parhaaksi 
- oppilasmäärät ovat pienentyneet, joten perustelut nyt lakkautukselle on 
-  K.J.S:n koululla saa varmasti erittäin hyvää opetusta 
- EVA-työryhmän mielestä pitää kiinnittää huomiota oppilaiden tukemiseen ja 
oppilashuoltoon, siirtymävaiheessa pitää olla tukea ja on hyvä, että sama ikäryhmä pääsee 
samaan luokkaan 
- Välioja on ainoa kyläkoulu, jossa rakenteet ovat kunnossa  
- nyt kannattaa nimetä uusi koulu yhtenäiskouluksi 
- missä vaiheessa  K.J.S:n koulun suunnitelmat ovat muuttuneet 3 sarjaiseksi,  neliöt 
mahdollistaa enemmänkin oppilaita, ei varsinaisesti ole oppikirjamaisesti suunniteltu 3 
sarjaista koulua 
 olipa iso koulu tai pieni koulu, niin lapsista pidetään hyvää huolta, myös kyläkoulujen lapset 
saavat erityisopetusta 
 uudesta K.J.S:n koulusta ei puhuta ylikuormituksesta eikä tupaten täynnä olevista tiloista 
 syntyvyys on laskenut niin, ettei millään opilla pystytä pitämään kaikkia kyläkouluja  
- vahva kyläverkosto pitäisi säilyttää  



 kyläkoulussa eivät lapset ole jääneet mistään paitsi, ovat etuoikeutetussa asemassa 
- kuljetus ei isoilla autoilla onnistu, suorat kuljetukset eikä muiden kylien kautta ajoja 
- kyläkoulu ei anna huonoja eväitä maailmalle 
- karu todellisuus otettava vastaan positiivisesti 
- rakennuskustannukset nousseet, kannattaisiko nyt odottaa rakentamisen kanssa 
- perusopetuksen käyttäjällä oikeus päättää koulun järjestämisestä, joten voiko pienemmillä 
korjauksilla jatkaa tässä koulussa tuomalla oppilaita muualta, esim. Tiitolta 
 lämpöputkia ei voi jättää korjaamatta, koska esim. vuotoriski kasvaa, mitään välitöntä 
korjaamistarvetta ei nyt kuitenkaan ole 
- mikä on hintalappu, jos oppilaita kuskataan väistötiloihin ja parin vuoden päästä siirretään 
taas uuteen kouluun  arvokysymyksiä, ei voi antaa oikeaa vastausta 
- onko pakko säästää kyläkouluista, on niitä muitakin säästökohteita  rakenteelliset 
muutokset tuovat säästöjä 
- jos koulua ei saada myytyä mikä kustannus jää kaupungille nyt yllä pitokustannukset ovat 
n. 70.000 euroa, jonkin verran ylläpitokuluja voi vähentää esim. lämmitystä pienentämällä, 
tasearvo koulusta on vajaa 200.000 euroa 
- Sisäilmatyöryhmän esitys korjauksista on yläpohjan mikrobivaurion korjaaminen heti ja 
kellarin kosteusvaurion korj. ensi kesänä   ei niin välitöntä korjaamistarvetta, koska ei ole 
ilmayhteyksiä koulun tiloihin (toki yläkerran asunnon tila on eri asia)  kellarin kosteusvaurio 
muovimaton alla, vaikutus ei kovin suuri eikä kust.ole suuret, 
 korjaamiset mietitty joka kohteessa yksittäisinä, eikä koplattu yhteen eikä laitettu 
järjestykseen 
- kyläkouluilta siirtyvillä lapsilla on yläasteella vähemmän ongelmia kuin isolta koululta 
siirtyvillä 
- onko mielenterveysongelmat ja erityisopetukseen siirtyminen lisääntynyt?? onko suoraa 
vaikutusta mistä koulusta siirtyy? 
- tilastotieteellisesti olisi mielenkiintoista saada tietoa, onko edellä mainitulla asialla 
vaikutusta  
- ongelmana syntyvyyden aleneminen, ei voi liian kauan ratkaisuja venyttää 
- pitäisi olla hyvä paketti vastaanottavalla koululla siirtyville lapsille (lapset, vanhemmat, ym 
pitää huomioida ja keskustella) otetaan suunnittelussa huomioon heti, jos lakkautuspäätös 
tulee, esim. lisätään kuraattori ym. palveluja 
- vanhempien pitäisi päästä käymään tutustumassa väistötiloihin 
- onko tehty kyselyitä vanhemmille halukkuuteen lähettää lapsia keskustasta kyläkouluun 
 muutama oppilas on K.J.S:n koululta siirtynyt Tiiton koululle vapaaehtoisesti ja kulkevat 
polkupyörillä, kyselyitä ei ole tehty 
 
Puheenjohtaja päätti kuulemistilaisuuden klo 20.45 
 
 
Muistion kirjoitti    Unto Vesamäki


